

AccorHotels - Newsletter - February 2017



photo credit: Pino Covino

AccorHotels joins forces with Sapocycle to recycle soap from its French hotels

Building on a successful collaboration between the Group's hotels in Switzerland and the Sapocycle Foundation, AccorHotels is expanding the program to recycle discarded soap to its hotels in France. Volunteer hotel staff collect and then send the soap to Sapocycle. Several charities, notably the Swiss Red Cross, distribute the recycled soap to the homeless and people in need in Europe and Africa. Five hotels in France have already begun collecting discarded soap for Sapocycle and 15 others have expressed their interest in joining the program.

Created in 2014, the Swiss Sapocycle Foundation distributed 1,700 kg of recycled soap in 2016 and expects to distribute at least 2,000 kg during the first half of 2017. The Foundation works with organizations that support the employment of disabled people.

With this new partnership, more than 220 hotels in 15 countries under the AccorHotels banner have committed to recycling their soap. This policy is part of Planet 21, the Group's sustainable development program, which supports hotels with their local community and charity projects.

On average, a hotel with 150 rooms and an occupancy rate of 70% wastes up to 300kg of soap per year. According to the WHO, 1.5 million children die each year from diarrhea and respiratory diseases, mainly caused by lack of access to and education about hygiene.

AccorHotels s'associe à Sapocycle pour recycler les savons de ses hôtels en France

Fort d'une collaboration fructueuse entre les établissements du groupe en Suisse et la fondation Sapocycle, AccorHotels élargit le dispositif de recyclage des savons usagés à ses hôtels français. Les collaborateurs bénévoles des hôtels collectent puis envoient les savons à Sapocycle. Plusieurs associations, dont notamment la Croix Rouge Suisse distribuent les savons recyclés, au profit des personnes sans-abris et sans ressource en Europe et Afrique. Déjà 5 hôtels en France se sont engagés dans la collecte de savons usagés au profit de Sapocycle et 15 autres ont manifesté leur intérêt à rejoindre le dispositif.

Créée en 2014, la fondation suisse Sapocycle a distribué 1 700 kg de savons recyclés en 2016 et prévoit la distribution d'au moins 2 000 kg au premier semestre 2017. La Fondation travaille avec des organisations soutenant l'emploi des personnes en situation de handicap.

Avec ce nouveau partenariat, ce sont plus de 220 hôtels sous enseigne AccorHotels dans 15 pays qui se sont engagés à recycler leurs savons. Cette démarche s'inscrit dans le programme de développement durable du groupe, Planet 21, qui soutient ses hôtels dans leurs projets locaux citoyens ou de solidarité.

En moyenne, un hôtel de 150 chambres avec un taux d'occupation de 70% gaspille jusqu'à 300 kg de savon par an. Selon l'OMS, 1,5 million d'enfants meurent tous les ans à cause de la diarrhée et de maladies respiratoires provoquées principalement par le manque d'accès et d'éducation à l'hygiène